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Sirpa Kauppinen, Tiina Tuomela, Kai-Ari Lundell och Jari Jääskeläinen och 16 andra ledamöter lämnade 
in följande motion i enlighet med fullmäktiges arbetsordning: 

”En stor utmaning när man försökt lösa problem med inomhusluften har varit bristen på information, 
bland annat om utförda reparationer. Därför föreslår vi att informationen och dokumentationen ska 
förbättras. Vi behöver klara anvisningar på stadens sidor om hur man gör symptom- och felanmälningar. 
På stadens sidor bör finnas rapporter om skick, resultat från symptomenkäter och -uppföljningar, 
meddelanden som gäller inomhusluften, inspektionsprotokoll samt reparationsuppmaningar och 
dokumentation av reparationer. Öppenhet förbättrar kommuninvånarnas förtroende.

Vi föreslår att informationen och dokumentationen förbättras.”

Stadsfullmäktige 15.6.2020 § 22

Beslut:
Stadsfullmäktige beslutade ta upp ärendet till behandling och sända fullmäktigemotionen till 
stadsstyrelsen för beredning. 
_____

Stadsmiljöns verksamhetsområde och verksamhetsområdet för fostran och lärande konstaterar i sitt 
svar följande:
Stadens kommunikation i frågor som gäller inomhusluften utvecklas fortlöpande mot en mer 
omfattande information verksamhetsområdena emellan.  Stadens webbsidor är en mycket viktig 
informationskanal, men offentliga handlingar kan läggas ut på webben endast om de följer 
bestämmelserna om dataskydd och tillgänglighet. Staden lämnar på begäran ut alla offentliga 
handlingar. Fullmäktigeledamöterna har därtill en utökad rätt att få tillgång till information.

För dem som använder stadens verksamhetslokaler ger informationen ut informationsbrev om 
inledningen av inomhusluftsundersökningar samt om resultat och inomhusluftsreparationer. Sedan år 
2018 har 294 informationsbrev för totalt 120 olika objekt publicerats (läget 5.10.2020). På webbsidan 
vantaa.fi/sisäilma har alla meddelanden om inomhusluften som sänts till skolor och daghem publicerats 
från och med 1.8.2018. Den chef som ansvarar för verksamhetslokalerna delar ut meddelandena till 
lokalernas användare. Skolorna publicerar meddelandena på Wilma-sidorna och daghemmen per e-post 
samt genom anslag vid dörren.

På nätet har det publicerats klarare anvisningar för lokalernas användare om hur man anmäler problem 
med inomhusluften i stadens lokaler samt hur man uppsöker vård utgående från symptomen enligt de 
önskemål som delegationen för inomhusluftsärenden framförde i februari 2020. Anvisningarna har 
ytterligare förtydligats i juli 2020. Länken till anvisningarna hittas på tre olika sidor som gäller 
inomhusluften. Stadens personal har haft tillgång till anvisningarna på intranätet åtminstone sedan år 
2018. Staden informerar också om hur man uppsöker vård utifrån ens symptom vid sådana enskilda 
objekt där det eventuellt finns ett behov. I informationsbrevet ombeds man även meddela chefen för 



verksamhetslokalen eller den egna chefen om sina symptom. Eftersom det är fråga om ens egna 
personliga hälsouppgifter bör var och en själv ta ställning till anmälan.  

Tekniska fel som användarna upptäckt i byggnaderna samt observationer som rör inomhusluften anmäls 
till förmannen för objektet, som för vidare felanmälningarna till servicebolaget via Granlund Manager-
programmet. 

Av rapporterna om inomhusluftsundersökningar har man på webbsidorna publicerat de viktigaste 
rapporterna som gällt skolor och daghem. Rapporterna färdigställdes i början av år 2020 och har 
behandlats i enlighet med dataskyddsbestämmelserna. Att behandla de omkring 100 undersöknings-
rapporter som färdigställts under åren 2018–2019 med beaktande av dataskyddsbestämmelserna skulle 
kräva uppskattningsvis tre månaders arbetsinsats om det utfördes i fastighetscentralens regi, eller som 
konsultarbete till en kostnad på cirka 35 000 euro. Att redigera de nya rapporterna i enlighet med 
dataskyddsbestämmelserna skulle likaså medföra betydande kostnader. För tillfället utreder vi hur 
rapporterna kan behandlas så att de uppfyller bestämmelserna om tillgänglighet som trädde i kraft 
23.9.2020 och vilka kostnader det eventuellt kan innebära. I hela Vanda ber ungefär två personer årligen 
om att få de äldre rapporterna. Omkring fem personer ber årligen om att få nyare rapporter som är 
under behandling. I det rådande ekonomiska läget är det skäl att på nytt överväga vilka rapporter det är 
nödvändigt att publicera. Det är mer ändamålsenligt att lämna över rapporterna till den som begär dem 
i enlighet med nuvarande praxis.

I detta nu utvecklas en verksamhetsmodell för enkäter vid de enskilda objekten. Rapporterna från den 
omfattande enkäten om inomhusluftsymptom som riktade sig till skolor och daghem publicerades år 
2019 på webbsidorna. Rapporter som rör skolornas och daghemmens enkäter publiceras på nätet om de 
med beaktande av antalet svarspersoner och bestämmelserna som gäller hälsouppgifters dataskydd får 
publiceras. 

Vi informerar användarna om inomhusluftreparationernas omfattning genom ovan nämnda 
informationsbrev. För dokumentation av reparationerna planeras en enhetlig rapporteringsmodell för 
både byggentreprenören och inspektörerna.  Rapporteringsmodellen kan också publiceras på nätet. Till 
modellen kan man koppla samman ärenden som nuförtiden registreras i reparationsplaner, 
byggplatsdokumenta-tion och elektroniska datasystem. 

Miljöcentralens inspektionsrapporter riktar sig till verksamhetsutövare samt fastighetsägarna och är inte 
avsedda för offentlig publicering. Vid behov informeras separat om angelägenheter som gäller en 
fastighet med informationsbrev för varje enskilt objekt. För utlämnande av mer detaljerade uppgifter 
svarar de anställda vid miljöcentralen som sammanställt rapporterna i fråga.

Förnyandet av Vanda stads webbsidor som pågår för tillfället kommer att försenas på grund av att 
besvär inlämnats över konkurrensutsättningen. I samband med att webbsidorna förnyas görs även 
sidorna om inomhusluften mer användarvänliga, både till innehållet och med avseende på sökningar.

Stadsstyrelsen 16.11.2020 § 16

Stadsdirektörens förslag:
Stadsstyrelsen beslutar att
a) ge ledamöterna Sirpa Kauppinen, Tiina Tuomela, Kai-Ari Lundell och Jari Jääskeläinen samt 

de 16 andra ledamöterna som undertecknat motionen stadsstyrelsens svar i enlighet med 
förslaget, och att



b) föreslå för stadsfullmäktige att anteckna stadsstyrelsens svar för kännedom.
Beslut:
Stadsstyrelsen beslutade enhälligt att bordlägga ärendet till följande sammanträde.
_____

Stadsstyrelsen 30.11.2020 § 15

Stadsdirektörens förslag:
Stadsstyrelsen beslutar att
a) ge ledamöterna Sirpa Kauppinen, Tiina Tuomela, Kai-Ari Lundell och Jari Jääskeläinen samt 

de 16 andra ledamöterna som undertecknat motionen stadsstyrelsens svar i enlighet med 
förslaget, och att

b) föreslå för stadsfullmäktige att anteckna stadsstyrelsens svar för kännedom.
Beslut:
Stadsstyrelsen beslutade enhälligt att bordlägga ärendet till följande sammanträde.
_____

Stadsstyrelsen 14.12.2020 § 18

Stadsdirektörens förslag:
Stadsstyrelsen beslutar
a) ge ledamöterna Sirpa Kauppinen, Tiina Tuomela, Kai-Ari Lundell och Jari Jääskeläinen samt 

de 16 andra ledamöterna som undertecknat motionen stadsstyrelsens svar i enlighet med 
förslaget, och att

b) föreslå för stadsfullmäktige att anteckna stadsstyrelsens svar för kännedom.
Behandling:
Stadsstyrelseledamoten Vaula Norrena gav följande ändringsförslag: 
Till motionssvarets fjärde stycke fogas följande mening: ”Framledes ska alla forskningsresultat och 
mätningar som inte står i strid med dataskyddslagen publiceras på stadens webbsidor”. Ur samma 
stycke stryks meningen: ”Att redigera de nya rapporterna i enlighet med dataskyddsbestämmelserna 
skulle likaså medföra betydande kostnader”. Till motionssvarets femte stycke fogas meningen 
”Representanter för föräldrarna tas med i de enskilda skolornas inomhusluftarbetsgrupper”.

Stadsstyrelseledamoten Sirpa Pajunen understödde förslaget. 

Stadsstyrelseledamoten Säde Tahvanainen gjorde följande ändringsförslag:
Till motionssvarets fjärde stycke fogas följande mening: ”Aktuella utredningar som gäller inomhusluften 
publiceras på stadens webbsidor i översikts- och rapportform med beaktande av dataskyddslagen”. Till 
motionssvarets femte stycke fogas meningen ”Föräldrarnas omedelbara rätt att få tillgång till 
information tryggas till exempel genom att ordna föräldramöten i frågan eller genom representanter i 
arbetsgrupper som behandlar inomhusluften”.  

Stadsstyrelseledamoten Ulla Kaukola understödde förslaget. 

Ordföranden konstaterade att man måste rösta om saken och föreslog följande omröstningsförfarande: 
de som understöder stadsstyrelseledamot Säde Tahvanainens förslag röstar ja, medan de som 
understöder stadsstyrelseledamot Vaula Norrenas förslag röstar nej. Omröstningsförslaget godkändes.



Vid omröstningen gavs 9 ja-röster (Multala, Tahvanainen, Abdi, Jääskeläinen, Weckman, Kaukola, Niikko, 
Orpana, Puoskari, Rokkanen, Tyystjärvi) och 2 nej-röster (Norrena, Pajunen), varvid ordföranden 
konstaterade att Tahvanainens förslag godkänts.  

Beslut:
Stadsstyrelsen godkände förslaget med de kompletteringar Säde Tahvanainen föreslagit. 

Det antecknades att de grönas stadsstyrelsegrupp lämnade in följande uttalande till protokollet: 
”Framledes ska alla forskningsresultat och mätningar som inte står i strid med dataskyddslagen 
publiceras på stadens webbsidor. Representanter för föräldrarna ska tas med i de enskilda skolornas 
inomhusluftarbetsgrupper”. 
_____

Stadsfullmäktige 25.1.2021 § 12

Stadsstyrelsens förslag:
Stadsfullmäktige beslutar anteckna stadsstyrelsens svar för kännedom.
Behandling:
Under behandlingen av ärendet föreslog fullmäktigeledamoten Sirpa Kauppinen, understödd av 
ledamöterna Tiina Tuomela och Jari Jääskeläinen, att ärendet återremitteras för ytterligare beredning.

Ordföranden konstaterade att man måste rösta om saken och föreslog följande omröstningsförfarande: 
de som understöder en fortsatt behandling av ärendet röstar ja, medan de som understöder 
återremittering för ytterligare beredning röstar nej. Omröstningsförslaget godkändes.

I omröstningen gavs 41 ja-röster och 25 nej-röster medan en ledamot röstade blankt, varvid 
ordföranden konstaterade att behandlingen av ärendet fortsätter.  
Beslut:
Förslaget godkändes.

Vidare antecknades följande uttalande till protokollet inlämnat av De grönas fullmäktigegrupp, vilket 
understöddes av fullmäktigeledamoten Jari Jääskeläinen: 
”Med hänvisning till dataskyddet har det i Vandas rapporter och undersökningar om inomhusluften på 
felaktiga grunder dolts alla uppgifter om symptom som uppstått under vistelse i byggnaderna. 
Dataskyddet rör endast personuppgifter som kan kopplas till en viss person och därmed inte uppgifter 
om symptom som hänger samman med en byggnad, men som inte kan sammankopplas med en enskild 
person. För att förbättra informationen och skapa förtroende bör det på stadens sidor finnas resultat 
från undersökningar om inomhusluften och från symptomenkäter och -uppföljningar, 
inspektionsprotokoll samt reparationsuppmaningar och dokumentation av reparationer. Man bör se till 
att föräldrarna är representerade i de enskilda skolornas inomhusluftarbetsgrupper.”

Bilaga:
– Sirpa Kauppinens, Tiina Tuomelas, Kai-Ari Lundells och Jari Jääskeläinens samt 16 andra 

ledamöters undertecknade motion om att förbättra informationen i inomhusluftsfrågor
– Omröstningsprotokoll 25.1.2021 § 12



Anvisningar för sökande av ändring: 2.1 Besvärsförbud

Närmare information: 
Jonna Hohti, ekonomi- och förvaltningsdirektör, tfn 043 826 8687, fornamn.efternamn[at]vantaa.fi


